
 

Protokoll nr 1 2024, från möte med Fiskekommunerna, FK 

Plats och tid:   9.00-16.00 Nordic Seafood Summit, Göteborg 

Datum:                       25 januari 2024.  

Närvarande: 

 Lars Tysklind, Strömstad. Hans Schub, Jenny Åslund, Tanum. Jan 

Olof Larsson (Teams), Sotenäs. Susanne Pihl Baden, Anne Gunnäs, 

Lysekil. Lars Olof Axelsson, Uddevalla. Anders Arnell (Teams), Ronny 

Svensson, Orust. Rolf Persson, Anna Aldegren, Tjörn. Anna Danjé 

Brocker, Öckerö. Amanda Gustafsson. 

Nordic Seafood Summit:   

Ledningsgruppen besökte Nordics Seafood Summit, en mässa om 

sjömat som innefattar hela branschen och värdekedjan för fisk, tång, 

alger och skaldjursprodukter. Program från scenen innehöll aktuellt 

inom sjömatsbranschen, utmaningar och möjligheter och avslutades 

med paneldiskussion om sjömatskonsumtion där Fiskekommunernas 

ordförande deltog.   

Mötet öppnas §1  

Mötet öppnades av ordförande Lars Tysklind. 

Val av justerare §2 

Lars-Olof Axelsson utsågs till justerare. 

Föregående protokoll 

   §3 

Justerat protokoll från föregående möte, december 2023.  

 Beslöts  

Att med godkännande lägga protokollet till handlingarna. 

Fastställande av dagordning 

§4.  

Beslöts, att godkänna förslaget till dagordning. 

Val av remiss-, kommunikationsgrupp  

§5 

Remiss-, kommunikationsgrupp väljs för kommande halvår. 

Fiskekommunerna förespråkar tre tjänstepersoner med 

geografisk spridning att ingå. Mötet väljer Anna 

Aldegren och Ronny Svensson som representanter. En 



tredje representant utsågs inte under mötet utan platsen 

står till förfogande för villig tjänsteperson.  

 Beslöts, att Anna Aldegren och Ronny Svensson väljs till remiss-, 

kommunikationsgrupp under kommande halvår. Att tillfråga frånvarande 

tjänstepersoner om uppdraget.  

 

Nytt från kommuner och VGR:  

§ 6.  

Ordförande föreslår att korta ner punkten om aktuella händelser i 

kommunerna till förmån för aktuella remisser samt Fiskekommunerna 

2024-2026.  

Uddevalla: Lars-Olof berättade att projektet syresätta Byfjorden 

planeras starta 1 april. Stefan Edmans film ”Sveriges saltaste kust” har 

visats i skolor i Uddevalla. Fler klasser väntas få en filmvisning. Syftet 

är att i samband med filmen också engageras i och utbilda barn och 

unga om havet.   

Mötet föreslår att förlägga studiebesök i Uddevalla och genomförandet 

av projektet.   

Beslöts, att godkänna informationen.  

 

 

Pågående och nya aktiviteter:  

§7 

a/ Amanda redogör deltagande i workshop gällande samrådsstrukturer för 

ekosystembaserad fiskförvaltning som hölls i december. HaV tillsammans 

med ett konsultbolag som stod för en workshop för att kartlägga befintliga 

samrådsstrukturer för ekosystembaserad fiskförvaltning samt 

utvecklingsmöjligheter. Deltagarna i workshopen identifierade följande 

åtgärder inom samrådsstrukturen som exempelvis en röd tråd och gemensam 

målbild som nycklar för en lyckad förvaltning. En uppföljande workshop 

planeras till 1 februari.   

Anne berättar om status för regeringsuppdraget att ta fram en ny process för 

tillstånd inom vattenbruk. Ett delbetänkande presenterades i november månad 

och innefattar förslag på regeländringar för att underlätta tillståndsprocessen 

för vattenbruk. 

b. C2B2 – ”Co Creating Better Blue” startar upp under första halvåret 2024 

med ett ”living lab”. Amanda har förmedlat kontakt mellan projektledningen 

och SFPO och numera är även dem med som stakeholder i projektet.  

 

 



 

Aktuella remisser 

 §8   

Mötet behandlar remisserna i ordning utifrån kortast svarstid.  

Tillägg till dagordning är remiss gällande vindkraftparken Mareld som 

Länsstyrelsen bereder åt Regeringen. 

a/ Mareld  

Tanum meddelar att kommunen beslutat att svara att fastställande av 

uppdaterade Havsplanen bör inväntas före beslut om specifika 

etableringar samt att MKB inte uppfyller förväntningarna i kommunen.  

Tjörn delar att kommunens remissvar utgår från att kommunen 

generellt är skeptisk till havsbaserad vindkraft. Att MKB innehåller 

förslag till samexistens mellan vindkraftparken och yrkesfisket vilket 

både HaV och Energimyndigheten i rapport om samexistens 

konstaterat inte är möjligt i flytande vindkraftparker till havs.  

Lysekil är generellt positiva till energiförsörjningsförslag men 

konstaterar att utifrån Fiskekommunernas synpunkt att parken 

möjligen får stora konsekvenser på yrkesfisket.  

Mötet behandlar remissunderlaget för Mareld och utifrån nuvarande 

information konstaterar att området får en stark påverkan på 

yrkesfisket, i synnerhet räkfisket då det är beläget i viktiga fiskevatten. 

I MKB för Mareld lyfts synpunkter gällande konsekvensbeskrivningen 

då fiskemönster och tråldrag inte tas hänsyn till.   

Mötet beslutar att Fiskekommunernas yttrande bör innehålla 

synpunkter gällande fiskemönster, beredskap och 

livsmedelsförsörjning samt samexistens. Stämma av förslaget med 

SFPO:s yttrande då dem besitter expertkunskap om yrkesfiske, i 

synnerhet räkfiske. Att avvakta fastställandet av nya havsplaner.    

Beslöts, att Fiskekommunerna svarar utifrån vindkraftparkens 

påverkan på yrkesfisket. Att remissgruppen tillsammans med 

processledaren tar fram förslag till yttrande vilket beslutas av 

ledningsgruppen via teams. 

b/ Vidar  

Mötet behandlar Vidars kompletterande samråd gällande eventuell 

vätgasproduktion inom parken. Inga ytterligare synpunkter inkommer 

från ledningsgruppen därav kvarstår Fiskekommunernas remissvar 

gällande samråd av etableringen i sin helhet.   

Beslut, att svara på kompletterande samråd att inga ytterligare 

synpunkter tilläggs.   

c/ HaV Remiss gällande översyn och aktualisering av hamnarna av 

riksintresse för yrkesfisket.   



Under mötet diskuteras remissen, inga hamnar inom 

Fiskekommunernas område har tagits bort som riksintresse för 

yrkesfiske. Förslag ges att svara utifrån nuvarande situation samt 

framtidsscenario, att hamnar med riksintresse för yrkesfiske är viktiga 

att bevara för framtida ändamål. Att hamnar bevaras i näringslivssyfte 

möjliggör att fisk, skaldjur, tång och alger fortsatt kan landas och 

beredas i Sverige och nödvändig infrastruktur och service för flottan 

inom fiske och vattenbruk kan fortsätta. För framtiden en säkerhet för 

att utveckla yrkesfiske och vattenbruk för framtidens havsbrukare.  

Beslöts, att svara utifrån vikten av en hamn för näringsändamål.  

Att enskilda kommuner lämnar egna yttranden om specifika 

hamnar med riksintresseanspråk.   

Att förslag på yttrande presenteras och beslutas kommande 

ledningsgruppsmöte.  

d/ Hav: Remiss om rapporten samråd och bedömning av miljötillstånd 

och socioekonomisk analys samt Remiss om Havs - och 

Vattenmyndigheten föreskrifter HVMFS 2024:xx om ändring i 

föreskrifterna HVMFS 2012:18.  

Under mötet diskuteras innehållet i remisserna då det främst i den 

sistnämnda är detaljerad information som kräver goda förkunskaper för 

att kunna ge relevanta synpunkter. Susanne delar sin reflektion av 

innehållet dels att HaV ger en mer detaljerad information om 

fiskbestånd, inte enbart storlek på individer utan även ålder vilket ger 

en mer komplett översyn beståndsstatus, dels sänker toleransen för 

undervattens ljud och buller.  

Beslöts, att Fiskekommunerna svarar att vi inte har ytterligare 

synpunkter.  

  

Fiskekommunerna 2024-2026 

 §9  

a/ Verksamhetsberättelse  

Till mötet bifogades förslag till Verksamhetsberättelse för 2023. 

Amanda presenterade kort innehållet och 

välkomnade synpunkter på förslaget. Mötet 

diskuterade innehåll och ändringar.  

Beslöts, att godkänna förslag till Verksamhetsberättelse efter 

redaktionella justeringar. Att efter justeringar 

publicera Verksamhetsberättelse för 2023 på 

www.fiskekommunerna.se samt diarieföras 

till berörda parter.   

b/ Verksamhets-, kommunikationsplan  

Amanda presenterade föregående periods verksamhetsplan. 

Fiskekommunerna har haft 4 mål med 

http://www.fiskekommunerna.se/


tillhörande aktiviteter. Ledningsgruppen fick 

frågan vad verksamhetsplanen för 2024-2026 

med fokus på 2024 bör innehålla. Deltagare i 

mötet engagerar sig och föreslår förtydligande i 

mål och nya aktiviteter för att uppnå nätverkets 

övergripande syfte och mål. Inspel antecknas 

och sammanställs i förslag till verksamhetsplan. 

Ordförande föreslår att förslag på 

verksamhetsplan utifrån mötets inspel för 2024-

2026 tas fram till kommande 

ledningsgruppsmöte för beslut.  

Beslöts, att Amanda, med stöttning av med remiss-, 

kommunikationsgrupp, tar fram ett förslag 

till verksamhetsplan för kommande period till 

nästkommande ledningsgruppsmöte. Att 

under kommande möte revidera och 

fastställa verksamhetsplanen.  

Kommunikationsplan  

Mötet går igenom kommunikationsplanen. Konstateras att den kan 

förenklas och förtydligas samt utformas efter mål 

och aktiviteter i verksamhetsplanen. Att 

kommande period tydliggöra aktiviteter, 

yttranden som FK engageras i för att underlätta 

för intressenter att följa nätverket.   

Beslöts, att Amanda, med stöd från remiss-, 

kommunikationsgruppen, tar fram ett förslag 

till kommunikationsplan för kommande 

period till nästkommande 

ledningsgruppsmöte. Att under kommande 

möte revidera och fastställa 

kommunikationsplanen.  

 

Rapporter och kommande möten 

   §10 

a/ Amanda informerar om Tjärnö marin företagsmässa som hålls den 1 

mars. Uppmuntrar ledningsgruppen att sprida evenemanget till 

relevanta intressenter.  

b/ Planeringen för kommande Västerhavsvecka har påbörjats. Finns 

möjlighet för FK att delta. 

c/ Inga övriga rapporter.   

Beslöts, att godkänna informationen. 

 

 



Vad kommuniceras från mötet  

§11  

Stort tack till arrangörer och deltagare av Nordic Seafood summit för 

givande dagar.  

 

Kommande möten 2024 

   §15 

Datum för kommande möten med Ledningsgruppen samt förslag till 

studiebesök.  

25 jan. Nordic Seafood Summit, Göteborg 

14 mars. Forskningsfartyget Svea, Lysekil 

17 maj.  

13 sept. 

18 okt. 

29 nov/6 dec. Havs- och Vattenmyndigheten.  

 

Övriga frågor  §16   

Miljö och regionutvecklingsnämnden har påbörjat en satsning likt ”det 

goda livet i Dalsland” för att stärka skärgårdssamhällen.   

 

Mötet avslutas  §17  

Ordförande tackade ledningsgruppen för dagen och avslutade mötet.  

 

 ………………………………………………………….. 

 Amanda Gustafsson, sekreterare 

………………………………………………………… 

  Lars Tysklind, ordförande 

 

……………………………………………………………    

 Lars-Olof Axelsson, justerare 

 

Protokollet är digitalt justerat  

 

  


